
 בס"ד

"ווייל בדרך כלל קליינע קינדער לערנען נאר די פסוקים פון אנהויב 

סדרה, ממילא די חטא פון זמרי איז נישט אזוי וויכטיג אז די קליינע 

קינדער זאלן וויסן, זיי האבן צייט דערצו ווען זיי וועלן עלטער ווערן און 

אס פנחס האט באקומען פאר לערנען די גאנצע סדרה, אבער דער שכר וו

זיין מעשה קנאות דאס איז וויכטיג צו שטעלן אנהויב פרשה אז די יונגע 

 ..קינדער זאלן מיט דעם נתחנך ווערן פון קליינווייז אן".

  
 
 

 

 

 פרשת פנחס...

פנחס בן אלעזר בן אהרן הכהן האט זיך ארויסגעשטעלט 

קעגן דעם ווינט, קעגן דעם שטראם, קעגן דעם גייסט וואס איז 

 געווען אויף די גאס, און ער האט געטון גאר א געוואגטע שריט.

האט געזען א שרעקליכע ער האט געזען א פירצה, ער 

דורכברוך בחומת הקדושה פון כלל ישראל, ער האט געזען אז עס 

הייבט זיך אן א מציאות, אז עס קען זיין א 'נשיא' ביי כלל 

ישראל, א איד פונעם 'מזרח וואנט', וואס זאל ארייננעמען 'כזבי 

בת צור' צו זיך אהיים, און דאס זאל האבן אן השפעה ביי כלל 

כאילו, יא, מ'קען שטיין ביים מזרח וואנט מיט א  ישראל ווי

געפלאכטענע רבי'שע עטרה, און פון די צווייטע זייט זיך אויפפירן 

 ווי א גראבער געמיינער יונג.

"ויקח רומח בידו", דער 

הייליגער פנחס, א זון פון 

הייליגן אלעזר, דער וואס האט 

פרה   עוסק געווען בטהרת

רן אדומה, אן אייניקל פון אה

הכהן, אוהב שלום, רודף 

שלום, אוהב את הבריות 

ומקרבן לתורה, ער האט 

געפינען פאר וויכטיג צו נעמען כלי זיין אין די האנט. ראה מעשה 

ונזכר הלכה, און פנחס האט געטון וואס ער האט געדארפט צו 

 טון.

ער האט זיך נישט גערעכנט מיט די גאס, וואס וועלן זיי 

י טראכטן. ער האט געכאפט דערפאר בזיונות, זאגן, וואס וועלן זי

דער המון עם האט מוחה געווען אויף די מעשה, מ'האט 

'פארגעסן' אז די פעולה איז געטון געווארן דורך דעם ממשיך 

השושלת הקדוש, נאר מ'איז געווען פארנומען מיט'ן יחוס מצד 

 יתרו, שפיטם אבי אביו עגלים לעבודה זרה...

נגעכאפט אסאך בזיונות אויף זיין יא, פנחס האט אריי

מעשה קנאות. אויף די מינוט האט אים עס זיכער נישט געלוינט, 

ער האט גארנישט מרוויח געווען פון צו זיין אויף די 'פרומע זייט', 

עס האט נאר אויפגעברענגט יעדע חסרון וואס מ'האט נאר 

 געקענט טרעפן אויף אים גאנצע דורות ארויף.

ה, עס זענען אריבערגעגאנגען אסאך אבער, כהיום הז

תקופות, אסאך צייטן, פנחס איז געבליבן טויזנטער יארן 

 שפעטער א דוגמא פון "לכן הנני נותן לו את בריתי שלום".

 

 

 

 

פון די אנדערע זייט, פון די אלע וואס האבן אים מבזה 

געווען, די וואס האבן אים פארשעמט און אראפגעריסן איז נישט 

 מאל א שפיי אויף זייער חשבון.געבליבן, ניטא

פנחס... די איינע הייליגע מעשה קנאות וואס ער האט 

געטון, ער האט זיך אנגענומען פאר כבוד שמים,  דאס איז 

 געבליבן לעד ולנצח.

דאס לערנען מיר איבער מדי שנה בשנה, און מיר פלאנצן 

ן, איין אין אונזערע קינדער א חשק, אז זיי זאלן וועלן און גלוסט

נאכוואקסן אין די פיסטריט פון פנחס, א צדיק וואס האט זיך 

 אוועק געגעבן כדי צו טון דעם רצון ה'.

אויף די מינוט האט פנחס ביטער דערלייגט, מ'האט אים 

אראפגעריסן, מ'האט אים מבזה געווען, מ'האט געווארפן אויף 

אים פאשקעווילן בראש כל 

 חוצות.

אבער לדורות ווייסט 

נישט פון די אלע קיינער  

זאכן, די בעלי מחלוקת זענען 

שוין לאנג אין גיהנם,  אבער 

מעשה פנחס בן אלעזר, דאס 

האט מען געלייגט אנהויב 

 סדרה.

 סןדאס דארפן די קינדערלעך אויך ווי

אין אנטווערפן האט געוואוינט א טייערער איד הרה"ח ר' 

אברהם מאיר הכהן גלאנצער ע"ה, א קרוב משפחה מיט משפחת 

ער איז ליידער אוועק  -ניו יארק  הרה"ח רבי אברהם יעקב ז"ל פון

נישט איבערלאזנדיג קיין דורות  ט' תמוז תשע"ז, די יארצייט איז 

אבער ער האט יא געלאזט א שיינע  -געווען די פארגאנגענע וואך 

 תורה'דיגע ירושה.

אז אלס בחור צווישן אנדערן פלעגט ער דערציילן 

אינדערהיים אין אייראפע האט זיך ארומגעטראגן א ווערטל בשם 

רביה"ק מסאטמאר זי"ע, אז פרשת בלק ענדיגט זיך מיט די מרן 

פרשה פון זמרי בן סלוא, און דער שכר וואס פנחס האט 

באקומען לערנט מען אנהויב קומענדיגע פרשה, פארוואס שטייט 

 רשה.נישט די גאנצע פרשה אין איין פ

האט דער רבי געזאגט "ווייל בדרך כלל קליינע קינדער 

לערנען נאר די פסוקים פון אנהויב סדרה, ממילא די חטא פון 

זמרי איז נישט אזוי וויכטיג אז די קליינע קינדער זאלן וויסן, זיי 

 מאמר השקפה
 פנחספרשת 

 לפ"ק "פשנת תש 



"וואס האט א סאטמארער חסיד צו זוכן אויף אזא פליגער?! ווי אזוי 

קען א סאטמארער חסיד זיך אריינזעצן און באקוועם מאכן אינעם פליגער 

י'סטישע מדינה, אויף איר פלאטערט וואס איז דער שטאלץ פון די ציונ

 דער ציוני'סטישער פאן, און כל כולה איז פאטריאטיזם פאר די ציונים?!".

ועיס, א גענוי ווי א ענגלישער פאטריאט פארט מיט בריטיש ערו

פראנס, און א -עיר, א פראנצויז מיט עיר-וייצער פארט מיט סוויסוש

, 'מאלעוווועט נאר פארן מיט 'בעלגישער מיט דעלטא, און א אונגארישער 

 .על-גענוי אזוי א ציוני פארט מיט אל

האבן צייט דערצו ווען זיי וועלן עלטער ווערן און לערנען די 

אס פנחס האט באקומען פאר גאנצע סדרה, אבער דער שכר וו

זיין מעשה קנאות דאס איז וויכטיג צו שטעלן אנהויב פרשה אז 

 ..די יונגע קינדער זאלן מיט דעם נתחנך ווערן פון קליינווייז אן".

 עס איז א טייערע און וויכטיגע נקודה.

 א פאטריאט בלייבט פאטריאטיש

עס איז דא אסאך אסאך וואס צו רעדן, אבער עס גייט 

פון רעדן איבער די פשרה'לאזע  פארט פרשת פנחס, עס איז א זמן

 מלחמה קעגן רשעים, וואס די תוצאה דערפון איז א ברית שלום.

אין די טעג, ווען די 'קאראנא' הענגט אין די לופטן, אין ניו 

יארק ווילן מיר זיך נאר זען דערנאך, אין אנדערע מדינות זעט 

י אויס הייבט מען הערשט יעצט אן אריינצופאלן דערין, צווישן זי

איז די מדינה הציונית וואס איז געווען משוגע שטאלץ קוים 

עטליכע וואָכן צוריק אז זיי טוען דאס בעסטע, און זיי זענען 

מצליח, וואס מתחילה האט טאקע אויסגעזען אז זיי האבן ווייניג 

פעלער כלפי אנדערע מדינות, דער שטאלצער פארעך דער ראש 

גאנצע וועלט איבער הכופרים דארט האט שטאלצירט אין די 

וואס 'ער' האט באוויזן, און יעצט מוטשענען זיי זיך ביטערליך 

 אוועק.

צווישן די לעצטע נייעס וואס איז ארויפגעקומען אויף סדר 

על' לופט ליניע, וואס שטייט -יום איז אז די ציוני'סטישע 'אל ה

נאנט צו באנקראט, וועט ווערן אויסגעקויפט און געראטעוועט 

דורך די מדינה וואס וועט זיי נישט לאזן אומפאלן, און  אפיציעל

עס וועט אריינגעגאסן ווערן שווערע מיליאנען, דער עיקר איז אז 

 "אל על" זאל בלייבן הענגען הויך אין די לופטן.

על' ליניע פארדינט עטליכע שורות פון -די נושא פון די 'אל

ז היבש התבוננות. ווייל דאס איז ליידער א נקודה וואס אי

ליניע וואס ווערט געפירט פון אידן מחללי -נאכגעלאזט, א לופט

שבת, כופרים בעיקר, און דער גרעסטער פונקט איז אז דאס איז 

 די אידענטיפיקאציע מיט די ציוני'סטישע מדינה!

ווי זיי פראפאגאנדירן: "איך בין א איד, און איך פאר נאר 

 ליניע!"-מיט די 'אידישע' לופט

 -ליידער א מציאות אז עס זענען דא אסאך אידן עס איז 

אויך צווישן די וואס רופן זיך אן אלס חסידים ומוקירי זכרו פון 

וואס ווען עס קומט זיי אויס בעסער,  -רביה"ק מסאטמאר זי"ע 

-ביליגער און באקוועמער, באנוצן זיי זיך מיט די ציוני'סטישע אל

 ליניע.-על לופט

טאגליך, ווייל כאטש וואס עס עס איז באמת זייער וויי

פעלט נישט קיין תירוצים פאר ווער עס זוכט תירוצים, איז נאך 

על איז די מדינה, -אלס דער פאקט ווי יענער האט געזאגט "אל

 על שטעלט פאר מיט זיך די מדינה".-און אל

על איז די -עס איז א מציאות וואס טוישט זיך נישט אז אל

ון מדינת ישראל, איר סימבאל געזעלשאפט פ-נאציאנאלע לופט

איז דער דגל הציוני, און א געטרייער ציוני'סט וועט נישט 

על, און ארויסווייזן -ארויסלאזן די מעגליכקייט פון פארן מיט אל

זיין נאציאנאליסטישקייט מיט דעם וואס ער פארט נאר מיט די 

 ליניע.-לופט

גענוי ווי א ענגלישער פאטריאט פארט מיט בריטיש 

עיר, א פראנצויז מיט -וייצער פארט מיט סוויסוועיס, א שערו

פראנס, און א בעלגישער מיט דעלטא, און א אונגארישער -עיר

-, גענוי אזוי א ציוני פארט מיט אל'מאלעוווועט נאר פארן מיט '

 על.

אפילו אין די לעצטע יארן ווען מ'האט נאך געוואלט מאכן 

איז שוין ווייניגער על' -א רושם ווי נשתנו העתים און 'אל

האט נאך די מדינת השמד אנגעבינדן אין די מדינה ווי אמאל, 

געזעלשאפט, און דער -רס אין די לופטישע 50%מער ווי געהאט 

על און די מדינה דאס איז נישט אנדערש -קשר אמיץ צווישן אל

 געווארן, דאס איז געווען און געבליבן כתרי ריעין דלא מתפרשין.

מינוט וועט די מדינה אויסקויפן דעם גרעסטן טייל און אויף די 

 ליניע.-שעירס פון די לופט

 איז יעצט די ווייטאגליכע שאלה:

"וואס האט א סאטמארער חסיד צו זוכן אויף אזא 

פליגער?! ווי אזוי קען א סאטמארער חסיד זיך אריינזעצן און 

באקוועם מאכן אינעם פליגער וואס איז דער שטאלץ פון די 

י'סטישע מדינה, אויף איר פלאטערט דער ציוני'סטישער פאן, ציונ

 און כל כולה איז פאטריאטיזם פאר די ציונים?!".

על איז צומאל ביליגער אין פרייזן פון -עס איז אמת אז אל

אנדערע, עס איז אויך אמת אז זיי זאגן אז זיי שטעלן צו  

אבער בעסערע סערוויס פאר פרומע אידן אויף זייערע פליגערס, 

דאס האט דאך א סיבה, עס איז נישט אזוי פשוט אז די 

ן 'ציוני'סטישע געזעלשאפט זאל וועלן געבן 'סערוויס' פאר

לן פאר אונז מיינט עפרומען ציבור על לא דבר, אז זיי ווילן געפ

דאס אז עס איז פאר זייערע אינטערעסן אז מיר זאלן וועלן פארן 

פאטריאטיש פאר די מדינה, און מיט זיי, זיי ווילן אונז אויך זען 

דאס אליין דארף שוין זיין גענוג א סיבה אז דאס זאל זיין ביי 

 אונז מאוס ונמאס.

די מדינה טוט כסדר כל טצדקי שבעולם צו פארזיכערן אז 

על, יעדער חבר הכנסת אדער -אלע אירע בירגער פארן מיט אל

צאלט  על, אין די מיליטער-שר אין די מדינה מוז פארן מיט אל

מען נישט קיין טיקעט פאר קיין שום סאלדאט נאר אויב ער 

על. דאס טראגט ביי זיי א מורא'דיגע חשיבות, און -פארט מיט אל

 דאס צייגט אז מ'טוט זיך מיט זיי אידענטיפיצירן.

אנעם אריינגיין אין קיין הסברים, און אן טראכטן צי דאס 

טמארער איז אסור עפ"י הלכה, איז אבער קלאר אז א סא



נאציאנאלער געזעץ אז עס איז נישט קיין סוד אז ס'איז דא אן אינטער

יעדער פליגער מוז אנצינדן די מאטארן און אונטערגעזוכט טעכניש און 

מעכאניש לכל הפחות זיבן שטונדן איידער זי פליט ארויף. אין אנדערע 

ווערטער, די אל על פליגער וועלכע הייבן זיך באלד נאך יציאת השבת 

יבור האט נאך שוין אנגעצינדן געווארן בשעת דער חרדי'שער צזענען 

געהאלטן ביי "נשמת". אומצאליגע חילולי שבת קומען פאר ר"ל אויף 

 טריט און שריט אין יעדן ווינקל פון אל על.

אינגערמאן וואס גייט נישט צום כותל, וויל נישט מחזק זיין די 

רשעים, און ער וויל נישט אנערקענען אין זייער מלחמה און 

מכלומרש'טע נצחונות, האט אוודאי נישט וואס צו פארן מיט 

 ליניע.-זייער לופט

אין קלארע ווערטער, איינער וואס האט פיינט די ציונים, 

יט בשיטת התבדלות מרשעים און ער זיך צו נער וואס גייאי

דערווייטערן פון יעדע זאך וואס האט שייכות מיט זייער קליפה, 

 על!-דער 'קען נישט' פארן מיט אל

דאס איז שוין אויסער דעם פראבלעם וואס דער טמא'נער 

סימבאל איז אויפגעשריבן אויף איר, וואס איז ידוע די הייליגע 

)פר' זי"ע שרייבט אין ספה"ק דברי יואל ווערטער וואס רביה"ק 

"כשם שהדגלים שהם מצד הקדושה ובכח התוה"ק  במדבר דף ק"ב(

מעלתם גבוה מאד על כל המעלות והשבחים שנשתבחו בהן בנ"י 

כן לעומת זה הדגל שהרימו כוחות הטומאה באה"ק שהוא ההיפך 

מדרך התוה"ק וההיפך מרצון השי"ת סמל הקנאה של עקירת הדת 

ונה מאחב"י פשיטא שדגל זה גרוע מהכל, כי הוא מורה על והאמ

מרידה בהקב"ה והתרחקות מדרך התורה והאמונה, והוא דגל 

המינות והאפירסות אשר הניפו במרד ובמעל אנשים הכופרים 

בה' ומרימים יד בתורת משה, ואי"ז דומה לדגליהם של אומה"ע, 

מים, כי אצלם זה מורה על חלקם וגורלם של יצב גבולות ע

משא"כ כאשר ישראל עושים לעצמם דגל שלא ניתן להם ולא נפל 

לחלקם ולגורלם אלא הם עצמם עשוהו ע"י כוחות הטומאה 

הס"מ וגונדא דילי' ה' ישמרינו אזי דגל זה הוא מקור הרע 

 והכפירה".

מאותו  ל שהוא איזה זכר כש בו ובלתי שום ספק דבית שי"

ות הטומאה שם הרגיעה דגל אסור לכנס בו, כי הוא מדור לכוח

לילית בו משכן המינות והאפיקורסות ודגל המינות מורה עליו 

ה"י מהם ומהמונם, ומי שי"ל ח"ו קצת שמחה בלב מדגל המינות 

 ."ה"ז סימן שנכרת לגמרי ממקור הקדושה

 זיכערהייט ביי די מסכנים?!

על' איז -פאר די אידן וואס ווילן זיך איינרעדן אז דוקא 'אל

ווי אנדערע פליגערס, זיי  פטי'ימיט עפעס מער זיכער, מער 'סע

האבן שטארקערטע זיכערהייט מאסנאמען ווי אויסלענדישע 

 ליניעס, מעג מען אויך געבן עטליכע מינוט מחשבה.-לופט

מיר פארן מיט די ציוני'סטישע ליניע, ווייל... מיר פארלאזן 

 זיך אויף...

 וועמען?! 

זענען 'זיי' זענען די וואס וועלן אונז געבן זיכערהייט?! זיי 

 די אויף וועמען מיר וועלן זיך פארלאזן?!

דער הייליגער קאמארנער זי"ע שרייבט איבער דעם וואס 

עס איז ידוע אז דער בעש"ט הקדוש זי"ע פלעגט האבן א גוי'אישן 

בעל עגלה, וועלכער פלעגט אים ארום פירן אויף זיינע רייזעס 

קפידה  מיט זיין חברי' קדישא. האט אבער דער בעש"ט געהאט א

צו נעמען פאר א בעל עגלה נאר א גוי וואס האט א שתי וערב 

ט זיך... ער האט זיין שיטה ערקלערט זייער פשוט, יגאון ער קרייצ

אן עול, עפעס א גלויביגער גוי, גלויבט כאטש, ער האט אויף זיך 

און ער האט א פחד פון זיין שמייליגע אמונה, א גוי וואס גלייבט 

איז א רוצח בלי שום ספק, און מען טאר  נישט אין גארנישט

 נישט פארן מיט אים עפ"י הלכה!

יאר צוריק, בשנת תשט"ז לפ"ק, ווען עס איבער זעכציג מיט 

זענען ארויסגעגאנגען הונדערטער ירושלימ'ער אידן און מען האט 

מוחה געווען אויף די רשעי ישראל וואס זענען מחלל דעם "זכור 

טרין של מלך, און די ציונים  זענען את יום השבת לקדשו" בפל

צעווילדעוועט געווארן און זיי האבן געהויבן זייערע ידים ידי 

עשו, ולא נחה דעתם ולא שקטה רוחם ביז ווען זיי האבן 

דער'הרג'עט צום טויט דעם איש תם וישר וירא אלקים רבי פנחס 

 סעגאלאוו ז"ל הי"ד.

שוידערליכע ווען דער בריסקער רב זצ"ל האט געהערט די 

בשורה, האט ער זיך אויפגעשטעלט און משמיע געווען זיין חוות 

 דעת קדשו להלכה ולמעשה:

"איך האב מקבל געווען פון מיין טאטן הגה"ק רבי חיים 

בריסקער זצ"ל אז די ציונים זענען נחשד אויף רציחה, אבער 

יעצט אז מען זעהט אז זיי זענען רוצחים בפועל, זיי הרג'ענען 

בידים ממש, איז מדין הלכה דארף מען זיך היטן פון זיי, זיי  אידן

זענען אסור ביחוד, און ווער עס היט זיך נישט פון זיי איז זיך 

 מתחייב בנפשו".

אט דאס איז די הלכה אין שו"ע אז א גוי איז אסור ביחוד, 

איז עלול אויפן ארגסטן, און מען טאר זיך נישט אריינשטעלן  ער

אינאיינעם אויף א מקום  איםאין א סכנה זיך צו געפונען מיט 

סכנה, וואו דער גוי האט נישט קיין פחד בשר ודם, ווייל אויף זיין 

'מענטשליכקייט' און אנשטענדיגקייט קען מען זיך נישט פארלאזן 

 גארנישט.

כה זענען די ציונים רוצחים ממש, זיי זענען עלול על פי הל

אויף שפיכת דמים, און מען איז מחויב זיך צו היטן פון זיי אזוי 

 ווי  פון א רוצח.

אויב האט דער בעש"ט הק' נישט געוואלט פארן מיט א גוי 

וואס צלמ'ט זיך נישט, זענען דאך די ציונים אין דעם הינזיכט פיל 

ן פון די איינציגסטע אומות וואס זייער ארגער. די ציונים זענע

איז פריקת עול, אין די צייט וואס די אלגעמיינע וועלט   סלאגאן

גלויבט די די השגחה, אמעריקע און אנדערע מדינות שטאלצירן 

מיט דאס ענין פון "אמונה", מען שרייבט דאס אויף די מטבעות. 

ר די די גלויביגע גוים פארנעמען די גרעסטע פראצענטן איבע

וואס טראומפירן מיט  מדינותזענען די ציונים פון די וועלט, 

"פריקת עול", און זיי האבן נישט אויף זיך קיין שום גלויבן און 

 קיין שום אמונה.



ים וואס האבן געזוכט אז עס זאלן זיין זעקס מיליאן די זעלבע רשע

ארץ", אט די רשעים הקדושים צו פארזיכערן דעם "כי רק בדם תהי' לנו 

וואס האבן זיך אריינגעלאזט אין שווערע ריזיקאלישע מלחמות צוליב 

 נארישקייטן. 

צום רבש"ע, און מ'דארף ווייזן  ייערליכע אידן דארפן זיין געטר

דאס נישט האבן קיין שום שייכות מיט די  .בכל עת ובכל זמן געטריישאפט

רשעים, און יעדע זאך משנאי השם, דאס זיך וועלן דערווייטערן פון די 

אך וואס קען זיי ברענגען חיזוק. וואס האט נאר שייכות מיט זיי, יעדע ז

 דאס איז פרשת פנחס!

ן די דער מציאות האט ביז היינט באוויזן אז די ציונים זענע

מערסטע גלייכגילטיג צו פארגאסן בלוט, ווען עס קומט צו מאכן 

סיי וועלכע באשלוסן לטובת די מדינה, איז די פראגע פון "וויפיל 

בלוט וועט דאס קאסטן?! און אפשר איז בלוט א סיבה איינצוגיין 

אויף פשרות?!" פון די לעצטע שאלות וואס קומען ארויף אויפן 

 טיש.

ים וואס האבן געזוכט אז עס זאלן זיין אט די זעלבע רשע

זעקס מיליאן קדושים צו פארזיכערן דעם "כי רק בדם תהי' לנו 

ארץ", אט די רשעים וואס האבן זיך אריינגעלאזט אין שווערע ה

ריזיקאלישע מלחמות צוליב נארישקייטן. זיי האבן גערייצט די 

שכנות'דיגע פעלקער אויף א שוידערליכן פארנעם, נישט 

ענדיג אין באטראכט בכלל אז דער ענטפער דערצו קען זיין א נעמ

שרעקליכע שוידערליכע שפיכת דמים. אט די רוצחים וואס אין 

זינט איר גרינדונג האט זי יאר  70איבער דעם קורצן טערמין פון 

גע'הרג'עטע אידן אין אירע זינלאזע רבבות  אפגעקאסטשוין 

 און דאס איז זייער פרצוף. מלחמות. אט דאס זענען זיי,

יאר צוריק  העכער פערציגעס געדענקט זיך גאנץ גוט ווען 

בעל ברך משה ה"ק מרן רביביים פראטעסט עשי"ת תשל"ז האט 

אויסגעשריגן דעם וויי געשריי פונעם יהדות זלה"ה מסאטמאר 

ז אויף די רשעים , אויסרופענדיג אםהחרדית קעגן די רשעי הציוני

טאר מען נישט זאגן "אלמלא ראיתי לא האמנתי", ווען מען זעהט 

ווען נישט מיט די אויגן זייערע מעשי רשעות ורציחה, וואלט מען 

ווען דאס נישט געגלייבט, ווייל די רשעים זענען עלול אויף 

אלעם, און אלעס וואס האט שייכות מיט די ג' עבירות חמורות 

אויף זיי, און  קען מען גלייבן

 מען דארף גלייבן.

אט דאס ברענגט ארויס 

דעם טיפן שמערץ און ווייטאג, 

עס קומט ארויף די 

ווייטאגליכע פראגע איינמאל 

און נאכאמאל, ווי אזוי קען 

דאס זיין אז עס זאלן זיין 

היימישע אידן, אידן וואס 

ווייסן ווער זיי זענען, אידן 

אידן וואס ווייסן ווי סענסיטיוו וואס קענען זייער שמוציגן עבר, 

זיי זענען צו אידיש בלוט, און די אידן זאלן זיך ארויפזעצן אויף 

שעה אין די הענט  12זייערס א פליגער, און זיך איבערגעבן אויף 

 פון רוצחים, סתם פשוט'ע רוצחים.

עס איז איבריג אראפצוגעבן פאר א איד וואס האט 

איינמאל אריינגעקוקט אין די ספרים פון רביה"ק מסאטמאר זי"ע 

דעם משל מיט די צינדערס וואס האבן זיך פארשטעלט אלס די 

י טראגט דאס דעם פנים ווען מען פארזיכערט לעשערס. גענוי אזו

 זיך אין די ריכטיגע רוצחים, אז זיי וועלן אונז באהיטן.

אויב זענען דא אידן וואס זענען נישט זוכה צו שפירן אין די 

ביינער אז "אל על" איז אויסדריקליך נישט דאס ארט וואו אן 

היימישער מעג זיך געפונעען און דארף זיך געפונען. אויב זענען 

דא אידן וואס שפירן נישט אז מיטן פארן מיט "אל על" גיט מיט 

עם שמד אפאראט פון די ציוני'סטישע מדינה, מען חיזוק פאר ד

שפירט נישט אז דאס ווייזט אויף א גרינגשעצונג אין כבוד שמים, 

לאזקייט אינעם צער און ווייטאג פון די שכינה -און א געפיל

קוקן מיט א בליק פון אייגענע כאטש הקדושה, דאן זאל מען דאס 

 באקוועמליכקייט.

ראכט אז "אל על" זענען מ'דארף אויך נעמען אין באט

על זענען -. אלע אפיסעס פון אלגעהעריגע מחללי שבתות רח"ל

אפן שבת, מען קען במשך דעם גאנצן שבת קויפן טיקעטס, רופן 

 אויפן טעלעפאן, זיך פארבינדן דורכ'ן אינטערנעט, א.א.וו.

נאציאנאלער עס איז נישט קיין סוד אז ס'איז דא אן אינטער

געזעץ אז יעדער פליגער מוז אנצינדן די מאטארן און 

אונטערגעזוכט טעכניש און מעכאניש לכל הפחות זיבן שטונדן 

איידער זי פליט ארויף. אין אנדערע ווערטער, די אל על פליגער 

שוין אנגעצינדן וועלכע הייבן זיך באלד נאך יציאת השבת זענען 

יבור האט נאך געהאלטן ביי געווארן בשעת דער חרדי'שער צ

"נשמת". אומצאליגע חילולי שבת קומען פאר ר"ל אויף טריט און 

 שריט אין יעדן ווינקל פון אל על.

די תורה הק' האט אונז געווארנט "מחללי' מות יומת"! און 

לייבן מיר באמונה טראץ דעם הסתר פנים אין וועלכן מיר לעבן, ג

ע אין א סכנת מות, און שלימה אז א מחלל שבת איז יעדע רג

ווער עס באנוצט זיך מיט די סערוויסעס וועלכע ווערן 

צוגעשטעלט דורך חילול שבת, לייגט זיך אליין אריין אין די 

 זעלבע סכנה, ה"י.

יא, דער פאקט טוט דאס 

באשטעטיגן, מיטן פארן מיט 

די ציוני'סטישע מחללי שבתות 

שטעלט מען זיך איין אין א 

זיך איבער אין ט בסכנה, מען גי

זייערע הענט, און מען איז 

 מתחייב בנפשו.

* 

יעצט ווען מ'פארט 

ווייניגער, רוב רייזעס זענען 

און דא שטעלט אפגערופן, און דער נסיון איז נישט אזוי גרויס, 

באשיינפערליך לכל הדיעות אז די מדינה זיך ארויס דער מציאות 

נע עעל אונטער איר אחריות מער ווי אין די פארגאנג-נעמט אל

איז צייט פארן חשבון הנפש, צו מאכן א באשלוס בנוגע , יארן

 וואו און ביי וועמען צו באשטעלן א טיקעט.

 הלנו אתה אם לצרינו...

צום רבש"ע, און מ'דארף  ייערליכע אידן דארפן זיין געטר

דאס נישט האבן קיין שום  .בכל עת ובכל זמן ווייזן געטריישאפט

שייכות מיט די משנאי השם, דאס זיך וועלן דערווייטערן פון די 

אך רשעים, און יעדע זאך וואס האט נאר שייכות מיט זיי, יעדע ז

 וואס קען זיי ברענגען חיזוק. דאס איז פרשת פנחס!


